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Tisztelt Polgárok!
 

Tisztelt Hölgyeim és Uraim!

    Törökszentmiklós szép hagyo-
mánya, a Szentmiklósi Napok 2007. 
július 6-8. között több különböző 
helyszínen várja közös ünneplésre, 
kikapcsolódásra, szórakozásra váro-
sunk minden lakóját, kicsiket és na-
gyokat egyaránt!
    A Szentmiklósi Napok programso-
rozata az idei évben 14. alkalommal 
a hagyományőrzésre építve, de meg-
újuló programokkal jelentkezik Török-
szentmiklós polgárai, a kistérség és a 
megye lakosai számára.
    Idén 150 éve városunkban alakult 
meg a Külső-Szolnok Megyei Gaz-
dasági Egylet, amely a térség me-
zőgazdasági jelentőségét alapozta 
meg, és szintén 150 éve rendezték 
a város határában az ország első 
ügetőversenyét. A Kistérségi Szent-
miklósi Napok 2007-ben ezeknek az 
évfordulóknak szeretne emléket állí-
tani, s az elkövetkező évekre nézve 
hagyományteremtő rendezvényként 
kívánja továbbvinni, továbberősíteni 

a törökszentmiklósi történelem és ha-
gyományok, közös múltunk megőrzé-
sének, ápolásának megtartó erejét.
    Remélem mindenki megtalálja a 
maga számára vonzó programot, 
amiért érdemes eljönni, hogy össze-
zörrenést, haragot félretéve, bánatot 
feledve együtt lehessünk, együtt ün-
nepelhessünk a város ünnepén! 
    Miénk az ünnep  öröme! Rajtunk 
múlik, hogy észrevesszük-e a pilla-
nat erejét, hogy meg tudjuk-e fogni, 
és nem hagyjuk elrohanni értelem 
nélkül, visszafordíthatatlanul. Miénk 
lehet ez az ünnep is, ha megérezzük 
az összetartozás belső erejét, jóked-
vű  mosolyát, s nem hagyjuk, hogy 
elsuhanjon mellettünk!
  Ezeknek a gondolatoknak  jegyében 
szeretettel hívom meg Törökszent-
miklós minden polgárát, tartson ve-
lünk, és egyszerűen csak érezze jól 
magát ezen a hétvégén!

Dr. Juhász Enikő 
TörökszenTmiklós   

város polgármesTere
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TörökszenTmiklós Város önkormányzaTának ingyenes lapja

Kistérségi Szentmiklósi Napok 2007

Aranymise

   Megtelt a római katolikus templom 
városunk szülöttének, dr. Balpataki 
Béla plébános, címzetes kanonok-
nak az aranymiséjére.
    A népszerű és elismert Béla atya 
50 éve, 1957-ben mutatta be első 
miséjét! 
   A templomépítő egyházi férfiúnak 
ezúton is szeretnénk városunk kö-
zönsége nevében gratulálni a szép 
jubileumhoz!  
                ( a szerk. )



Kistérségi képzőművészek tárlatának megnyitója – a Városi Művelődési Központ pincegalériájában
Törökszentmiklósi Öregfiúk – Magyar Polgármesterek Válogatottja nagypályás labdarúgó-mérkőzés  a Városi Sport-
pályán 
Előadás és dokumentum- kiállítás a 150 évvel ezelőtt törökszentmiklósi székhellyel megalakult  Külső-Szolnok 
Megyei Gazdasági Egylet történetéről - a Helytörténeti Gyűjteményben
Előadások:
Alföldi földművelés - Örsi Zsolt, a Karcagi Györffy István Nagykun Múzeum munkatársa előadásában
A Gazdasági Egylet megalakulása, és történelmi háttere - Bagi Gábor a Jász–Nagykun–Szolnok Megyei Damjanich 
János Múzeum muzeológusa előadásában

Hintók, fogatok, lovasok indulása a Székács Elemér Szakközépiskolától
Hintók, fogatok, lovasok érkezése a Művelődési Központhoz, levonulás a Városi Sportpályára
Programok a Városi Sportpályán: 
Megnyitó – Mazsorett-bemutató a Dalma Dance Club Kunszentmártoni Mazsorett és Moderntánc Csoportja előadá-
sában, a Kunszentmártoni Fúvószenekar kíséretében   
A megjelenteket köszönti Budai Ferenc a Székács Elemér Szakközépiskola igazgatója
A szakmai programot megnyitja Jakab István a MAGOSZ elnöke
Köszöntőt mond Dr. Juhász Enikő Törökszentmiklós Város polgármestere 
Kiállítás és állatbemutató megnyitása  
Mezőgazdasági szakmai fórum a rendezvénysátorban
A fórum  előadói és előadásaik:
- Jakab István a MAGOSZ elnöke – A mezőgazdaság időszerű kérdései
- Munkácsi Béla az ELTE tanára – Az alternatív energia alkalmazásának lehetőségei
- Boda Mihály a Magyarországi Szürkemarha Génbank vezetője – Az őshonos állatok gazdasági jelentősége
Miklós Kupa Országos Lovas Díjugrató Verseny 
Játszóházak (Apáról Fiúra Alapítvány, Kézműves Örökség Egyesület)
Népi -és iparművészeti vásár és bemutató 
Tenyészló-felvezetés a lovaspályán 
Kutyabemutató a MEOE Törökszentmiklósi Szervezete rendezésében 
Tisza Fia Íjász Egyesület bemutatója
Városi Művelődési Központ szabadtéri színpad: 
A túrkevei Pányi Projekt együttes koncertje

Kézikaszás aratóverseny, aratóbemutató és főzőverseny – Törökszentmiklós határában a ballai út mellett, a szenny-
víz-teleppel szemben 
Kézilabdatorna: Zenta, Mezőtúr, Szolnok és a Törökszentmiklósi Szállítók csapatai részvételével – a Lábassy Sport-
csarnokban
Programok a VMK udvarában és a piactéren :
- Kistérségi népdalkörök, népzenei együttesek, néptáncegyüttesek műsora 
- Szeres együttes műsora 
- Honfoglaláskori bemutató - Szépmezők Szárnya Lovasíjász Egyesület  
- MIG-29  vadászrepülő-szimulátor a JET Fly cég támogatásával 
- Kirakodóvásár 
- Városismereti totó ajándékokkal 
- Felhővadászat, Tintaló-cirkusz  - A Tintaló-társulás gyermekprogramja 
- Szkanderverseny - Mendler Küzdősport Egyesület 
- A Térségi Tűzoltó Egyesület Törökszentmiklós technikai bemutatója 
- BMX kerékpáros ügyességi bemutató 
- Pepe motorosakrobata bemutatója  a Táncsics úton

  Kiadja: Törökszentmiklós Város Önkormányzata,   Felelős kiadó: dr. Juhász Enikő polgármester,  Felelős szerkesztő: Turcsányi János,
  Szerkeszti: a szerkesztőbizottság, Nyomda: Grafiti Press Kiadó Kft. Szolnok,   E-mail-cím: miklosi-hirlap@extra.hu,     tel: +36 30 477 03 76
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Szalai Imre és sógornője, Scheidt Éva évek óta 
rendszeresen visszatérnek a strandra. Őket nem 
zavarja, hogy nincs nagy nyüzsgés körülöttük. 

Közmeghallgatás

 Lapzártakor, június 28-án tartotta közmeghallgatással 
egybekötött ülését Törökszentmiklós képviselő-testülete. A pol-
gárok a szennyvíz-hálózat építésével és a hosszú távú városfej-
lesztési koncepcióval kapcsolatban kérdezhettek, és nyilváníthat-
tak véleményt az önkormányzat előtt. Ezt követően a napirendi 
pontok között szerepelt egy a települést és annak ipari parkját 
Fegyvernekkel és Szakállassal összekötő kerékpárút megépíté-
sének terve, melyhez pályázati forrást igyekszik az önkormányzat 
elnyerni. Az önkormányzati épületek további akadálymentesítését 
segítő pályázatokról, az út- és járdahálózat felújításának üteme-
zéséről és a civil szervezetek pályázati önrészének támogatásáról 
is szót váltottak a képviselők. 
 Az előterjesztések között szerepelt a településszerkezeti 
terv módosítása a 4-es számú főút surjányi csomópontjának kiala-
kítása okán, a helyi építészeti-műszaki tervtanács megalakítása, 
egy lóverseny-fogadóiroda létesítéshez szükséges önkormányza-
ti hozzájárulás. A képviselő-testület döntéseiről következő lapszá-
munkban részletesen beszámolunk.

Felújították, de egyelőre kevés a vendég
     
      Június 1-én nyitotta meg is-
mét kapuit a törökszentmiklósi strand. 
Az öt medencéből csak a gyógyvizes 
működik jelenleg, ráadásul látogatók 
sem nagyon érkeznek.       
      Alig több, mint egy évtizede, napon-
ta több ezer ember is megfordult a szép 
környezetben kialakított törökszentmik-
lósi strandon. A szigorú uniós normák 
miatt vízforgatóval kellett volna ellátni 
a medencéket, amelyre nem sikerült 
az anyagiakat előteremteni. A gyógyvi-
zes medencét ugyan  felújították, újra-
burkolták, megcsinálták a mellette elhaladó járdát és a hőcseré-
lő rendszert is, ám a vendégek nem igazán tolonganak.  - Bár 
olcsón kínáljuk a belépőinket, sajnos az árért cserébe nem sok 
szolgáltatást tudunk nyújtani. - mondta el nagy István kemping- 
és fürdővezető. - Büfé például nincs a területünkön. Hétközben    
körülbelül 50 vendég fordul itt meg naponta, a hét végén kicsivel 
többen szoktak kijönni. Az is gond, hogy a gyógyvizes medencébe 
például a 14 év alatti gyerekek bele sem mehetnek, így nem is 
tudnak hol fürödni, maximum csak zuhanyozni. Ezért a családok 
elmaradoznak, zömében idősebb vendégeink vannak, akik a me-
gyeszerte elismert gyógyvizünk miatt jönnek. 
      - A lábam miatt minden évben visszatérek ide - árulta el a 
szolnoki szalaI Imre. - Annak idején a strandnyitón is itt voltam, hát 
mit mondjak, ég és föld a különbség. Sajnálom, hogy a maradék 
négy medence kihasználatlanul áll, így a helyieknek utazniuk kell 
Túrkevére, Szolnokra, Kisújra, ha egy jót szeretnének strandolni. 
Én ennek ellenére is kitartok, mivel a víz segít elviselni a fájdalmat 
a lábamban. 
      - Amikor rokonlátogatóba érkezem Erfurtból, ha tehetem, leg-
alább egyszer lejövök ide - mondta scheIdt éva. - Sajnálom, hogy 
így megváltozott a strand, de remélhetőleg a gyógyvizüket kihasz-
nálva ki tudnak majd törni a jelenlegi helyzetből.      
    németh gergő

(új néplap)

kIstérségI rock FesztIvál

30 zenekar 2007. júlIus 20-21-én, törökszentmIklós városI 
művelődésI központ, napI jegy 600, kétnapI jegy 1000 huF

ekg készülék a claas-tól      
 Városunk hosszú idő után tulajdonosává válhatott egy 
monitoros EKG készüléknek, mely az EGYMI orvosi ügyeletének 
munkája során menthet életeket. A 370 ezer Ft-os készüléket a 
Claas Hungária Kft. vásárolta meg és ajánlotta fel a város lakói és 
a környező települések számára. 
 Az EKG vizsgálat ma már alapvizsgálatnak számít, külön 
helyet foglal el a sürgősségi ellátásban, ez tette indokolttá a vizs-
gálatokhoz, és az életveszély EKG-jeleinek részletesebb ismeré-
séhez szükséges gép beszerzését.
 Maga a készülék olyan elektromos, telepről vagy hálózat-
ról működő szerkezet, ami a testfelületről elvezetett és felerősített 
bioáramok elemzésével képes a szív állapotáról bizonyos infor-
mációkat adni. Jelentősége egyszerűsítve az,  hogy  segítségével  
megjeleníthetők és behatárolhatók a -  nem egyszer életveszélyes  
- ritmuszavarok, és nagy biztonsággal kimutatható a szívinfarktus. 
Értékes segítségével számos esetben emberi életeket lehet meg-
menteni.

Törökszentmiklós Város Önkormányzata ezú-
ton szeretne köszönetet mondani a Claas Hun-
gária Kft.-nek, hogy az orvosi ügyelet munká-
jának alapfeltételeként hozzásegítette a várost 
eme fontos készülék megvásárlásához!  Lap-
zártakor kaptuk a hírt, hogy a cég egy tűzol-
tóautóval támogatja a megalakuló köztestületi 
tűzoltóságot.

TÁJÉKOZTATJUK TISZTELT VENDÉGEINKET, 
HOGY A VÁROSI STRANDFÜRDŐ 

2007. JÚLIUS 01-TŐL 
18,00 ÓRA HELYETT 

20,00 ÓRÁIG 
TART NYITVA.

tűzgyújtásI tIlalom

   Mindennemű tűzgyújtás, beleértve a parlag- és gazégetést 
is, 2007. június 20-től átmeneti időre tilos! Az utóbbi időben 
a csapadékmentes és rendkívül meleg időjárás miatt fokozottan 
megnőtt az erdők tűz általi veszélyeztetettsége. A tűzesetek meg-
előzése érdekében az ország teljes területén lévő erdőkben és az 
erdőterületek határától számított 200 méteren belüli területen - a 
kijelölt tűzrakó helyen is - valamint a közút-és vasút menti fásítá-
sokban mindennemű tűzgyújtás, beleértve a parlag- és gazégetést 
is, 2007. június 20-től átmeneti időre tilos. A vágástéri hulladék 
égetése az erdőben a megelőző tűzvédelmi előírások betartása 
mellett a tilalom időszakában is végezhető. 
    Az égetést a 12/1997. (II. 26.) BM rendelet 7.§ további (4)-(8) 
bekezdéseiben foglalt megelőző tűzvédelmi előírások szigorú be-
tartása mellett lehet csak végrehajtani. Az égetésnél figyelembe 
kell továbbá venni a 35/1996. (XII.29.) BM rendelettel kiadott Or-
szágos Tűzvédelmi Szabályzat tűzveszélyes tevékenység végzé-
sére vonatkozó követelményeit is. Kérjük a közúton és vasúton 
utazókat, hogy égő cigarettacsikket és dohányneműt ne dobja-
nak ki a járművek ablakán, mert a kiszáradt árokparton, vasúti 
töltések mellett keletkező tüzek sok esetben közvetlenül erdő- és 
mezőgazdasági területeket is veszélyeztetnek. Felhívjuk továbbá 
az erdőben kirándulók, valamint a mezőgazdasági területeken dol-
gozók figyelmét arra, hogy égő dohányneműt eldobni nem sza-
bad, azt minden esetben gondosan el kell oltani. Aki a tűzvédelmi 
rendelkezéseket megszegi, szabálysértést követ el. A tilalom 
feloldásáról a fokozott tűzveszély elmúltával, későbbi időpontban 
intézkedik a Földművelésügyi és Vidékfejlesztési Minisztérium.   

KözéletKK



Bemutatkozik Búzás 
Sándor (MSZP) kép-
viselő.
„Örök optimista 
vagyok, mert az  op-
timizmusom hátte-
rében,  a felkészült 
emberek  jó szándé-
kú közreműködése 
motivál.”

 -Tősgyökeres törökszentmiklósi a 
családom, minden szállal ide kötődünk. Voltam 
tanácsi dolgozó, tsz-főkönyvelő, majd a Ga-
bonaiparnál kereskedelmi igazgató-helyettes. 
Sportoltam, kézilabdáztam és az 1977-ben lét-
rejött Városi Sportegyesület második elnökeként 
tevékenykedtem egészen a felszámolásáig. A 
közéletben is igyekeztem mindig részt venni. A 
demokrácia első ciklusában egyéni képviselő-
ként a testület tagja lettem, talán dicsekvésnek 
tűnik de az akkori önkormányzati választás két 
fordulós volt és én voltam az egyedüli aki az első 
fordulóban nyert. Akkoriban is elég nehéz volt a 
város érdekében a döntések meghozatala, de 
annak az időszaknak is voltak eredményei és 
kudarcai is. Az azt követő ciklusban ország-
gyűlési képviselő lettem, amely már a városra 
és térségére ( 12 településre ) volt kihatással. 
Arra az időszakra is azt tudom mondani, hogy 
országosan sem volt egy sikeres időszak, de 
amit ki lehetett hozni akkor, azt úgy gondolom 
sikerült is megvalósítani. Egy ciklus kihagyásá-
val a 2002-es választásnál a megyei közgyűlés 
tagja lettem, a szocialista frakció vezetője, az 
ügyrendi bizottság elnöke és a közbeszerzési 
bizottság tagja  voltam négy éven keresztül. 
Most, a 2006-os választásnál az 1. számú vá-
lasztó kerület képviselője lettem, melyet ezúton 
is köszönök a választóknak! Emellett a megyei 
közgyűlésnek, és közbeszerzési bizottságának 
is tagja vagyok ismét.
   -Helyi, megyei, országos szinten is elnyerte 
a választók bizalmát. Melyik képviselői szint 
jelentette a legnagyobb kihívást a döntések 
meghozatalánál?
   -Mindegyik területnek megvan a maga sajátos-
sága. A helyi képviselet azt jelenti, hogy a város 
fejlesztése, működtetése érdekében mit lehet 
tenni, és ezen döntések meghozatalában részt 
venni. Megyei szinten mérsékeltebb a döntési 
jogosítvány, mivel ott a megyei intézmények 
működtetése az elsődleges feladat, emellett 
az önkormányzatok közötti koordináció valósul 

meg, a régiók létrejöttével pedig azok működ-
tetése. A köztársaság legfelsőbb politikai tes-
tülete az országgyűlés, amelynek alapvető fel-
adata a törvényalkotás. Szeretném azt a téves  
hiedelmet eloszlatni, miszerint az országgyűlési 
képviselők a körzetüknek fejlesztési forrásokat 
tudnak kieszközölni, ennek az esélye nagyon 
kicsi. Mindegyik képviselői szintnek megvan az 
a kötelme, hogy aki ilyenre vállalkozik, annak a 
választópolgárai igényeinek megfelelően kell a 
feladatát elvégezni.  Csak így tudja a háttér-bá-
zis alapján azt a politikai tevékenységet ellátni, 
amit tőle elvárnak. 
   - A pénzügyi bizottság tagjaként hogy érzi, 
van-e a bizottságnak olyan hatásköre, amellyel 
a város érdekében – fejlesztésében – önállóan 
dönthet, azaz rendelkezik-e az ehhez szüksé-
ges pénzforrások felett?
  -Mindenek előtt szeretném azzal kezdeni, 
hogy az új testület alakulóülésén elhangzottak, 
miszerint  „a város el van adósodva”-  vaklár-
mának bizonyultak.  A 2006. évi zárszámadás 
tükrözi, hogy ezek nem valósak, hiszen az 
nem jelenti a rossz gazdálkodást, amikor egy 
zárszámadásnál kitűnik, hogy közel fél milliárd 
tartalék áll rendelkezésünkre, és szerencsére 
Törökszentmiklóson ez így van. Azt sem hall-
gatom el, hogy van hitele is a városnak, de 
ezek nem jelentenek olyan terhet, amelyet az 
évek során jó gazdálkodással és azoknak az 
eszközöknek - amelyek beszerzésére, megva-
lósítására lett igénybe véve - a célszerű mű-
ködtetésével, ne lehetne törleszteni. Azok az  
egyirányú vélemények, amelyek a város nem 
kedvező megítélésével kapcsolatban elhang-
zottak, nem kellően megalapozottak. Nemrégi-
ben egy testületi-ülésen felvetettem polgármes-
ter-asszonynak, vázolja fel, hogyan képzeli el a 
bizottságok működését, mivel azt tapasztalom, 
hogy a testület elé kerülő – bizottsági tárgya-
lásokon túllévő – anyagok lényegesen megvál-
toznak.  A pénzügyi  bizottsági üléseken olyan 
javaslatok hangoznak el, amire célszerű lenne 
minden képviselőnek odafigyelni, de ezt nem 
így tapasztaljuk. Nem vagyok megelégedve 
azzal, ahogyan a pénzügyi bizottsági vélemé-
nyeket a születendő döntéseknél a testület 
figyelembe veszi. Az is meglep, amikor közös 
döntési kompetenciákban nem mindig sikerül a 
társ - kulturális - bizottsággal  együttműködni.  
A közös döntési hatáskör, együttes üléseket fel-
tételez, de ez nem mindig valósul meg.  Bízom 
abban, hogy ezen a téren lesz változás, hiszen 
azt szeretném, ha a város vezetése - esküté-

teléhez híven -, valóban a város valamennyi 
polgárának igényét, érdekét, véleményét szem 
előtt tartva irányítaná a várost, és a döntések 
meghozatalában támaszkodna a szakmai bi-
zottságok ajánlásaira.
   -Milyennek látja az önkormányzatot? Mit kell  
elsődleges feladatuknak tekinteni?
   -Nagyon örülök annak, hogy van a testületnek 
pártoktól független frakciója, ők a lokálpatrióták. 
Bízom abban, hogy azok a képviselőtársak, 
akik ebben a frakcióban tevékenykednek, ne-
vüknek, vállalásuknak megfelelően igyekeznek 
majd együttműködni a többiekkel. A szocialista 
frakcióban négyen tevékenykedünk, és nyitot-
tak vagyunk valamennyi irányba, annak szem 
előtt tartásával, hogy a város fejlesztése, mű-
ködése érdekében a legjobb döntések szüles-
senek. A költségvetési koncepció alkotásakor is 
elmondtam már, hogy változatlan struktúrával 
nem lehet takarékos működtetést megvalósí-
tani. A helyi vezetésnek feladata áttekinteni, 
milyen lépések volnának szükségesek ahhoz, 
hogy az alapfeladatokat minőségében jobban 
és költségtakarékosabban lehessen biztosíta-
ni. Ennek a ciklus elejétől kezdve meg van az 
időszerűsége, mert a városban az oktatási in-
tézményeknél az óvoda kivételével egy örökölt 
struktúra működik, jelentős gyermeklétszám-
változással. Át kell tekinteni, hogy ezt ebben a 
struktúrában célszerű, illetve kell-e működtetni. 
Az óvoda igazolt valamit, hogy több telephelyen 
működő intézmény is tud városi szinten egy 
irányítással működni. El kellene gondolkodni 
azon, hogy a meglévő iskolaintézményeknél 
nem lenne-e célszerű szintén ebbe az  irányba 
elmozdulni. Örök optimista vagyok, mert az op-
timizmusom hátterében, a felkészült emberek jó 
szándékú  közreműködése motivál. Ha a város 
vezetése ez irányban gondolkodik, és ezeket 
az eszközöket kihasználja, akkor a mi városunk 
sem fog lemaradni az elkövetkezendő időkben 
a többi településtől, hanem megtalálja a fejlődé-
si utat, mint pl. a kistérségi társulásokban rejlő 
lehetőségek, pályázati plusz források elnyeré-
se.  Jó volna városunkban megvalósítani, hogy 
lehetőség szerint az együttgondolkodás, az 
együttes tevékenység valósuljon meg .
 Egy képviselő-testületi megbízás, képviselet 
elnyerésénél ne a politikai hovatartozás legyen 
a döntő szempont, hanem a szakmai felkészült-
ség, mivel ez elengedhetetlen ahhoz, hogy azt 
a feladatot a tőle elvárható legmagasabb szin-
ten végezze a kiválasztott személy.
   Bukta Ágnes
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Képes Híradó

A szeretet és a megértés a hosszú, boldog házasság titka- vallja az Aranyla-
kodalmát tartó Tigyi ErzsébET és Molnár Mihály.

 Nem mindennapi látványosság volt a Székács Elelmér Szakközépiskola 
végzőseinek motoros ballagása.

Szent Iván éjjelén varázslatos időutazásban lehetett része a helytörténeti gyűjteményt megtöltő közönségnek. A városi könyvtár és a helytörténeti gyűjtemény 
rendezvénye óriási sikert aratott. A számtalan látványosság közül a tűznyelőt, a tűzugrást és a hastáncosnők műsorát idézzük fel képeinkkel.

Nem is gondoták a Városvédő- és Szépítő Egyesület hon- és népismereti táborában résztvevő gyerekek, hogy mennyi érdekes és értékes látnivalója van városunknak. 
A lelkes csapat tagjai a három nap során többek között felkeresték a téglagyárat, feljutottak a református templom tornyába és  lefestették a Hősök szobra díszkerítését.



 A tűz ősidők óta vonzza az embert. A lángok valami-
féle misztikus hangulatot teremtenek, aminek árnyékában 
jó a barátokkal, ismerősökkel együtt beszélgetni, szalonnát 
sütni, vagy éppen egy- két gitár társaságában néhány jól is-
mert dalt elénekelni. A döntés nem volt nehéz. Szombat este 
van. Irány a „helytörténeti”.
 Érdeklődve léptem be városunk múzeumának udvarára 
szombat este, ahol a Városi Könyvtár és a Helytörténeti Gyűjte-
mény munkatársainak közös rendezvénye, a Szent Iván–éj vette 
kezdetét. Rögtön a kapu előtt felállított „könyves sátor” portékáin 
akadt meg a tekintetem. Rengeteg régi könyv akciós áron. Az 
érdeklődés nagy, a tumultus még nagyobb. Majd visszajövök ké-
sőbb. 
 Városunk könyvtárának vezetője (nekem csak úgy Ma-
rika néni) boldogan köszönt.
 - Üdvözlöm. Mit szól 
hozzá, mennyien eljöttek? Lát-
ja, mégiscsak van igény a kul-
turális rendezvények iránt. Iga-
zi gyermeknap. Bánhatja, hogy 
nem jött korábban. Nagyon jó 
volt a mesemondó műsora.- 
Éppen kimenteni próbálom 
magam, de e kínos kötelesség 
alól felment a jó házigazda lel-
kiismerete. Marika néni már a 
következő vendéget üdvözli.
 Bár az este hűvös-
sége kellemesen kényezteti az egybegyűlteket, mégis nagy az 
érdeklődés a „helytörténeti” falai között tevékenykedő kézműve-
sek munkája iránt. Valóban gyermeknap ez. Csemeték serege 
próbálja utánozni a mesterfogásokat. Igaz a mondás: Nem lehet 
elég korán kezdeni. Egy pohár hideg borral a kezemben ülök le 
egy székre kint az udvaron. Mire kényelembe helyezném ma-
gam indiai zene csendül fel. A nézők fala között érkezik meg 
a tűz-zsonglőr. Nagy turbán a fején, kezén fehér kesztyű. Úgy 
bánik a rakoncátlan lángocskákkal, mintha azok semmi kárt sem 
tehetnének benne. Karját egy égő fáklya lángjaival simogatja, 
amelyet selyemkendő módjára tart a kezében. Hirtelen hatalmas 
lánggömb hagyja el a tűzszelídítőt.  A levegő felforrósodik. - Apa 
milyen meleg lett hirtelen. -mondja egy szőke kislány. Lelkemből 
szólt. 
 Az este fénypontja a tábortűz. Helyi hagyományőrzőink 
Árpád- kori öltözetben, égő nyíllal gyújtják meg azt. A szégyenlős 
lángok nehezen tápászkodnak fel a száraz szénacsomó vékony 
szálain, majd egyre bátrabban kötnek bele a vékony gallyakba, 
hogy azután megerősödve gyűrjék le a karnyi vastagságú rön-
köket. A tábortűz árnyékában két homályos alak tűnik fel. Török 
zene kéredzkedik be a közönség tudatába. Mintha a zene hozná 

egyre közelebb e két titokzatos alakot. Ahogyan erősödik a zene, 
úgy rajzolódik ki a két hastáncosnő alakja. A hölgyek csípője üte-
mesen ringatózik a kellemes zenére. A hangulat nehezen írható 
le. Az jut az eszembe, hogy a török hódoltság idején talán ehhez 
hasonló élményben lehetett része azoknak a magyar követek-
nek, akik a Török Porta vendégei voltak. 
 Gondolataimat a magyar hitvilág ősi ködébe vesző 
hangszer dobbanása szakítja félbe. A sámándob. Őseink szoká-
sai, hite elevenedik meg hirtelen. Egy ősünket próbálja meg elra-
gadni a halál. A lángok árnyékában esik össze erőtlenül. Az élet 
örök ellenfele fehér arcú szellem képében jelenik meg. A sámán 
a dob hangjával próbálja meg elriasztani, majd amikor ez nem 
sikerül, puszta kézzel bánik el vele. Megbetegedett ősünk pedig 
egészségesen pattan fel a földről. Ez az ősi szertartás teljesen 

magával ragadt. A mellettem 
álló (mert ezt a bemutatót nem 
lehetett csak úgy ülve végig-
nézni) emberek arcát figyelem. 
Mintha időutazáson vettek vol-
na részt. A közömbösségnek 
még csak a nyoma sem látszik 
arcukon. Jó érzés tudni, hogy 
nem szakadtunk el teljesen az 
ősi gyökerektől. 
 Úgy tűnik, hogy ezen az 
éjszakán tényleg a múlt az úr. 
Olyan népi játékok elevened-
nek meg, amiről sajnos szinte 

semmit nem tud a mi generációnk. Cseresznyeevés, szerelmes-
párok tűzugrása, jövendölés. Egy kicsit irigykedve nézek föl az 
idősebb korosztály ismereteire. Ők elégedetten nézték végig a 
számukra ismerős népi szokásokat, és talán újraélhették ifjúko-
ruk Szent Iván- éjeit. Apropó jövendölés. Háromszor álltam sorba 
a jósnőnél, de egyszer sem kerültem sorra. Talán majd jövőre.
 Későre jár már, amikor eszembe jut, hogy mennem kel-
lene, mert holnap munka. Nehezemre esik a kapu felé menni, de 
a kényszer nagy úr. 11 óra van, és a háttérben, ott a tábortűz-
nél köszöntik a nagyérdeműt az első akkordok. Szeretem a gitár 
hangját. 
 - Nem maradsz még egy kicsit? Lesz gitározás, ének-
lés. -kérdezi a könyvtár egy munkatársa, barátaim egyike. - Saj-
nos mennem kell, holnap dolgozom.  Mit mondjak, elég búsko-
mor válasz ez egy vidám kérdésre. Az utcára lépve visszanézek 
a lángok misztikus árnyékában ülő társaságra, akik önfeledten 
énekelni kezdenek. Könyvtárunk vezetőjének szavait elégedet-
ten nyugtázom. Tényleg van igény városunkban is a kultúrára. 
Nem bántam meg, hogy eljöttem. Amit mégis bánok, hogy nem 
jöttem korábban. Nem baj. Majd jövőre.

Fejes Zsolt
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 Véget ért a tanév városunk három középiskolájában 
is. A Hírlap az érettségi vizsgák utolsó napjaiban látogatott 
el a Törökszentmiklós Önkormányzata által működtetett ok-
tatási intézményekbe, ahol az igazgatókat kérte, hogy érté-
keljék a 2006-2007-es tanévet. 

telt ház a gImnázIumban

   -Jó szívvel beszélhetünk a rendben 
lezajló, most záruló tanévről, már csak 
azért is, mert soha ennyi diák, szám 
szerint 492, még nem tanult a gimnázi-
umban- kezdte értékelését tóth tIbor a 
Bercsényi Miklós Gimnázium igazgatója. 
-A kollégisták 90 fős létszáma is jelzi, 
hogy teljes gőzzel működünk, és ha sza-
bad így fogalmaznom, még a csilláron is 

gyerekek lógnak. 
   -A „Pisai jelentés” című európai uniós felmérés szerint a magyar 
fiatalok szövegértése és matematikai logikája fejlesztésre szorul, 
ezt szolgálja a néhány éve a hazai oktatási reform keretében elin-
dult, iskolánkban is működő kompetencia-alapú fejlesztés- tér rá 
a „szakmára” az intézményvezető. -Az ún. HEFOP program ke-
retében pedagógusaink ilyen jellegű továbbképzéseken vesznek 
részt, illetve az oktatási törvény előírásainak megfelelően május 
30-án kompetencia-felmérő vizsgán vettek részt hatodikos, nyol-
cadikos és tizedikes tanulóink. Ennek eredményeit központilag 
értékelik, és én úgy vélem, hogy most is az országos átlagnál 
jobb eredményeket produkálunk. 
   -A félezer diákot 34 pedagógus okítja és az anomália az, hogy 
ez a létszám az elmúlt tíz év során tulajdonképpen nem változott, 
akkor is ennyi volt a tanár, amikor 360 diák járt hozzánk- folytatja 
az intézmény helyzetének vázolását Tóth Tibor.  -Szakellátottsá-
gunk jó, egy kolléga nyugdíjba vonulásával, most egy magyar-
idegen nyelv szakos pedagógust keresünk. Az iskola és a kollé-
gium épülete teljes kihasználtsággal működik, utóbbit szeretnénk 
bővíteni az egykor a Matáv által használt rész megszerzésével. 
Ott újabb tanuló- és hálószobákat alakítanánk ki szeptembertől. 

az átállás éve következIk a lábassyban

   Minden szakmacsoportba és minden osztályba sikerült is-
kolázni gyereket, jelen állás szerint a 630 beíratkozottból 600-
an végezték el a tanévet. Az esti tagozatot 70-en  kezdték el 
a Lábassy János Szakközépiskolában- tájékoztatta a Hírlapot 
turI Ignác, az intézmény igazgatója. Négy osztály 110 diákja 
érettségizett. A kétéves képzésről a háromévesre történő átállás 
miatt ebben a tanévben azonban csak három szakmából- szoft-
ver-üzemeltető, hegesztő és autószerelő- tett 30 diák szakmai 
vizsgát.

      Az intézményvezetőtől megtudtuk azt is, hogy ezúttal a kol-
légium épületére mozgósítottak nagyobb erőket. Bár szakipari 
munkával „jól áll” az iskola, a költségvetés szűkössége és az 
egyre dráguló építőanyagok csak a telephelyek és tanműhelyek 
állagmegóvását tették lehetővé. Minden tantárgyat szakos tanár 

oktatott, a tanév végén nyugdíjba vonuló négy kolléga helyére 
kell a nyár folyamán új erőket felvenni. Mivel 2008-tól óriási válto-
zás várható a szakképzésben, a következő tanév az ún. modulá-
ris szakképzésre való felkészülés jegyében telik majd. Új OKJ-s 
szakmaszámok jelennek meg és az eddigi 800-ról a felére csök-
kentették az alapszakmák számát, miközben ún. leágazásokat 
alakítottak ki. A rész-szakvizsgát letett fiatal már munkát is vál-
lalhat. Ha minden modult teljesített, akkor lesz kész szakember. 
Az intézmény 4-5 éve részt vesz a szakiskolai fejlesztési prog-
ramban, melyet a fenntartó önkormányzat június végi ülésén a 
következő 4 évre újra igazgatóvá kinevezett Turi Ignác szeretné 
a következő ciklusban végigvinni.

a munkaerő-pIac IgényeInek megFelelő szakmákat kínál a székács

    -Ugyanazokkal a szakterületekkel- mezőgazdasági, élelmi-
szeripari és közgazdasági- dolgoztunk a 
most záródó tanévben is- vágott bele az 
„évzáróba” Budai Ferenc a Székács Elemér 
Szakközépiskola igazgatója. -Az arányok 
azonban az elmúlt években a világbanki 
programokban való sikeres részvételnek 
köszönhetően gyökeresen megváltoztak. 
Míg a 90-es évek elején szinte tiszta me-
zőgazdasági jellegű képzés folyt az intéz-
ményben, ma már a kereskedelmi és köz-
gazdasági szakokon vannak a legtöbben, 

míg a legkevesebben a mezőgazdasági ismereteket tanulják. 
Ugyanakkor, akik jelenleg a mezőgazdasági végzettséget meg-
szerzik, mindnyájan ebben a szektorban is dolgoznak az isko-
la elvégzését követően. Ez igaz az élelmiszeripari tanulókra is, 
akiknek nagy része már most rendelkezik szerződéssel valame-
lyik sütőipari céggel. Az iskola tehát a munkaerő-piac igénye-
inek megfelelő szakmákat kínálja a fiataloknak, akik el tudnak 
helyezkedni itt szerzett képesítésükkel - hangsúlyozta a direktor, 
hozzátéve épp emiatt szeptembertől húsipari szakmunkás- és 
logisztikai ügyintéző- képzést is indít a Székács.
   Évek óta növekszik a tanulói létszám, idén is több mint 500 
diákot tanított a 37 pedagógus, valamint több óraadó művelte a 
speciális tárgyakat. Szeptemberben még többen, 550-560 tanuló 
kezdi a tanévet a középiskolában az új szakok, és a 14. évfo-
lyamosok maradása okán. Ennél több diákot azonban már nem 
képes felvenni az iskola. Idén is jónéhány olyan létesítményt- 
magtároló és 7 millió ft-os baromfitartó-ketrecsor - sikerült átadni 
a tangazdaságban, amely a gyakorlati képzés színvonalát emeli. 
A tangazdaság és az iskola boltja úgy üzemel, mint egy valódi 
gazdaság, üzlet, azaz a termékeket értékesíteni kell, fenn kell 
tartania magát és minőséget produkálva meg kell küzdeni a pia-
con a konkurensekkel. Ha a gyerek látja, hogy kemény munkával 
lehet sikereket elérni, nem tapasztalatok nélkül esik be a „valós 
életbe”.- avatott be a Székács oktatási és gazdasági sikereinek 
hátterébe az igazgató.
    

Turcsányi János

tAnévzáró i.
OO
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Divat arzenál

Női-FérFi divatáru
Törökszentmiklós Budai Nagy Antal u. 1.

a Tarka-Barka helyén

Várjuk kedves vásárlóinkat!

Akciós női felsők1600 ft-tól, női sor-
tok, térdnadrágok, szoknyák, tunikák. 
(Garret, Lily Chic, Manda, T&T.)

Férfi REVANS pólók, térdnadrágok, 
ingek széles választéka....  

NYITVA:  H-K-Sz-CS-P 8-17, SzOMBAT: 8-12 óRÁIG

 Megnyerte a megyei másodosztály küzdelemsorozatát 
a Törökszentmiklósi Futball Klub és ezzel kivívta a jogot, hogy 
a következő, augusztus elején  kezdődő szezont egy osztállyal 
feljebb kezdje. A gárda tehát a tavalyi után idén is a legjobbnak 
bizonyult osztályában. A Hírlap a bajnokcsapat szakvezetőjét, a 
klub mindenesét, csontos lajost faggatta, már a jövőről is. 

-Nemcsak feljutott az együttes a „megye egybe”, de teljesítve az álta-
lad a szezon elején kitűzött célt, bajnokként tette ezt. Városunk sport-
szerető közönsége nevében gratulálunk!
- Ettől a csapattól ez elvárható volt. Ugyanakkor hozzá kell tennem, 
hogy az őszi idényben szereplő gárdánk jobb volt, hiszen akkor a 
győzelmek mellett, mindössze egyszer remizett. 12 pontos előnyre 
tettünk szert, majd a szünetben öt meghatározó játékos eligazolt, 
máshol jobb anyagi kondíciókban bízva. A tekintélyes előny azután 
kényelmesebbé is tette a fiúkat és ami nagyon bosszant, hogy bár 
megnyertük a bajnokságot, éppen a zárófordulóban a Kisújszállás 
ellen vesztettük el kétéves hazai veretlenségünket. 
- Két év, két bajnoki cím az Ön vezetésével újjáéledt labdarúgó-csa-
pat sikeres mérlege. A következő szezonban hasonlóak a célok?
- A biztos bentmaradást tűztük ki célul. Egyelőre nem tudom, hogy 
milyen játékoskerettel vághatunk neki az új bajnokságnak, hiszen a 
labdarúgók nyaralnak, az átigazolási szezon pedig júliusban indul. 
Vannak kiszemeltjeink, akikről azonban már beszélhetek. Mezőtúrról 
Őz TamásT szeretnénk elhozni, visszavárnánk Nagykörűből  erdélyi 
GáborT, Fegyvernekről Tarjányi CsabáT és Martfűről tóth jóZseFet. De 
ezek egyelőre csak tervek, a játékosok nagy része kivár. Ugyanakkor 
mi továbbra sem tudunk versenyezni a „ nagy pénzt ” ígérő klubokkal. 
Költségvetésünk ezt nem teszi lehetővé, igaz, annak idején az önkor-
mányzat azt ígérte, hogy ha feljutunk a megyei első osztályba, akkor a 
korábbi évek, nagyobb összegű támogatása visszakapható lesz. 
- Jelen állás szerint az idén az NB II-ben középcsapatnak számító 
Karcag is ebben az osztályban folytatja, de ide tart az NB II-ből pl. 
az Újszász., a Mezőtúr, a Túrkeve. Ezekkel a gárdákkal is fel kellene 
venni a versenyt?
- Erre anyagi téren képtelenek vagyunk, a Karcag 14 milliós önkor-
mányzati támogatással gazdálkodik, amihez képest a mi három mil-
liónk csak töredék. S bár a fentebb említett gárdákból sok játékos 
távozik, szerintem NB III-as szintnek felel majd meg a megyei első 
osztály.

- Jelentősebb szponzor továbbra sem tűnik fel a klub mögött?
- Tárgyalásokat tavaly is folytattunk, de egyelőre bejelenthető ered-
mény nélkül. Minden pénznek örülnünk kell, köszönjük a CLAAS két-
százezer ft-os támogatását és kisebb segítőink több tízezer forintos 
segítségét. Várjuk az újabb, kisebb támogatókat is. Kiemelném, hogy 
ezek a források az utánpótlás csapatainknak is nagyon kellenének.
- Az ifi csapat is kitett magáért, ezüstérmük remek teljesítmény. A 
többi, fiatalabb korosztály is ilyen szépen vitézkedik?
- Remekül szerepelnek utánpótlás csapataink. Az U-16-os, U-13-as, 
sőt az utóbbi időben a kilenc és hétéves korosztályok is több tornán 
bizonyítottak. Remek munkát végez sZecsei jóZseF endre, aki kis 

túlzással éjjel-nappal  a négy garnitúrával dolgozik. Fiataljainkat a 
szülők és mi a szakvezetők utaztatjuk, szóval nekik is nagyon kellene 
a támogatás, hogy fejlődésük érdekében minél több versenyen sze-
repelhessenek. Velük lehet újra kicsalni majd a nézőket a pályára, de 
az első lépések e felé a cél felé nagyon nehezek. 
- Ha már a közönségnél tartunk, elégedett a mérkőzések látogatott-
ságával, kialakult már egy újabb, viszonylag jelentősebb létszámú 
törzsszurkolói kör?
- Nem igazán. Az MTK vagy a Balástya elleni kupameccs pedig je-
lezte, hogy van igény a jó futballra, a jó meccsre. Természetesen az 
első lépést nekünk kell megtenni, nekünk kell a közönségcsalogató 
mérkőzéseket játszani. Ígérem a klubvezetés ezért dolgozik a me-
gyei első osztályban, ahol augusztus első hetében indul a küzdelem-
sorozat.      
     TurCsányi jános

két év, két bAjnoki cím  
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